
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

4. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 20.03.2023
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 39 1 1

Vedoucí odborů MMK 9 9 0 0

Občané, hosté 11

Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil primátor Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 38 členů 
zastupitelstva města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Ze zasedání ZM Karviné se omluvili: pan Stanislav 
Sobel, neomluven pan Kamil Kuchejda.
Byly určeny tyto sčitatelky: paní Jitka Korzonková, Tamara Hercigová, Ivana Legerová a Romana Plecháčová. 
Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu ze 4. zasedání Zastupitelstva města Karviné 
pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu z ustavujícího zasedání ZM 
Karviné konaného dne 30.01.2023, který byl ověřen bez připomínek. 
Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající připomněl, že se občané mohou vyjádřit 
ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování. Požádal, aby si 
všichni členové zastupitelstva ztlumili mobilní telefony.

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu ze 4. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a 
následně schváleni Ing. Vladimír Franta a Mgr. Aleš Hujík. 

Hlasování:

Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 84

Ing. J. Wolf - konstatoval, že v programu 4. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k  těmto úpravám: 
Po jednání mimořádné schůze RM před konáním ZM Karviné byl členům ZM předán materiál: z Odboru 
školství a rozvoje - doplnění programu č. 1-„Záměr realizovat projekt Společně proti živlům“.
Protože tento bod nebyl uveden v programu 4. zasedání ZM Karviné, nechal o jeho doplnění hlasovat. Pro 
hlasovalo 38, proti 0, zdrželo se 0.
 
Ing. J. Wolf - zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky. Protože tomu 
tak nebylo, nechal program 4. ZM Karviné schválit.
 

Hlasování:

Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 85

V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnení, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
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jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý. 

1) Návrh finančního vypořádání statutárního města Karviné za rok 2022

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Hospodaření statutárního města 
Karviné skončilo za rok 2022 kladným rozdílem mezi příjmy a výdaji. Návrh finančního vypořádání byl 
projednán na základě požadavků jednotlivých správců rozpočtu a upraven ve spolupráci s vedením města s tím, 
že tvořil přílohu č. 1 k usnesení. Rekapitulace rozpočtových opatření schválených radou města byla uvedena 
v příloze  č. 2 k usnesení. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 86

Návrh byl schválen.

2) Změna obecně závazné vyhlášky, kterou se stanoví školské obvody spádových základních a mateřských 
škol

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační na základě žádosti Odboru školství a 
rozvoje z důvodu převodu činnosti mateřské školy a školní jídelny na adrese tř. Družby mezi Základní a 
Mateřskou školou Dělnická a Základní a Mateřskou školou Družby. K předloženému materiálu otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 87

Návrh byl schválen.

3) Rezignace přísedícího Okresního soudu v Karviné pana Jiřího Raszyka

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Okresní soud v Karviné 
oznámil rezignaci pana Jiřího Raszyka, který se vzdal funkce přísedícího ze zdravotních důvodů. 
K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 88

Návrh byl schválen.

4) Rezignace přísedícího Okresního soudu v Karviné pana Ing. Jána Beleše

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Okresní soud v Karviné 
oznámil rezignaci pana Ing. Jána Beleše, který se vzdal funkce přísedícího ze zdravotních důvodů. 
K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ � Magistrát města Karviné
Adresa sídla: Fryštátská 72/1, 733 24 KarvináFryštát | IČO: 00297534 | DIČ: CZ00297534 
Telefon: 596 387 111 | Fax: 596 387 264 | Email: epodatelna@karvina.cz | Datová schránka: es5bv8q | Web: www.karvina.cz Stránka 2 / 12



Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 89

Návrh byl schválen.

5) Rezignace přísedící Okresního soudu v Karviné paní Věry Doktorové

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Okresní soud v Karviné 
oznámil rezignaci paní Věry Doktorové, která se vzdala funkce přísedící ze zdravotních důvodů. 
K předloženému návrhu otevřel diskuzi.  
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 90

Návrh byl schválen.

6) Dotace nad 50.000,-- Kč v sociální oblasti

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor sociální, který obdržel celkem 48 žádostí o dotaci 
nad Kč 50.000,-- na rok 2023. Komise sociální posoudila jednotlivé projekty z hlediska potřebnosti zařízení, 
počtu uživatelů s trvalým pobytem ve městě a zaměření aktivit s tím, že doporučila poskytnout dotace 
subjektům uvedeným v příloze č. 1 k usnesení. K předloženým návrhům otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 91

Návrh byl schválen.

7) Návrh na poskytnutí dotací v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních 
aktivit pro rok 2023

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o poskytnutí účelové 
dotace v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit pro rok 2023 dle přílohy č. 1 
tohoto usnesení a uzavření smlouvy o poskytnutí dotace mezi městem Karviná a jednotlivými příjemci pod 
pořadovým číslem 1 až 28. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.  
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 5 usnesení č. 92
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Návrh byl schválen.

8) Návrh na uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města 
Karviné Městskému fotbalovému klubu Karviná, z.s. 

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Uvedeným dodatkem požádal 
Městský fotbalový klub Karviná o změnu v čerpání výše jednotlivých položek již poskytnuté dotace, a to o 
přesun čerpání prostředků z investičních výdajů na položku materiálových nákladů a položku služeb, včetně 
energií a nájmů. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - sdělil střet zájmů k tomuto bodu programu. 
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
 
 

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 93

Návrh byl schválen.

9) Záměr realizovat projekt CYKLOTOUR - Napojení OWN a Karvinského moře na Železnou 
cyklotrasu

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o projekt realizovaný 
s vedoucím partnerem, kterým je polské město Jastrzębie-Zdrój s tím, že město Karviná bude partnerem 
projektu s finanční spoluúčastí. Výstupem projektu bude napojení revitalizované lokality v centru města 
Jastrzębie-Zdrój a Karvinského moře na Železnou cyklotrasu. Projekt bude realizován v roce 2024. 
K předloženému záměru otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 

 - občan města - vyjádřil se k záměru realizovat projekt CYKLOTOUR - Napojení OWN a 
Karvinského moře na Železnou cyklotrasu s tím, že žádost o dotaci bude předkládat vedoucí partner projektu, 
tj. Město Jastrzębie-Zdrój. Projekt by měl být realizován v roce 2024 s náklady pro město Karviná ve výši cca 
2,6 mil. Kč. Ze strany města Karviné by měl být dodán kontejner. Požádal o vysvětlení, co si má pod pojmem 
"kontejner" představit. Dle jeho názoru s tímto záměrem úzce souvisí projekt sdílených kol, o kterém hovořil již 
jednou na ZM. Přestože v mnoha městech tento projekt funguje, v Karviné o něj nebyl zájem. V této souvislosti 
poukázal na kvalitu cyklotras ve městě, které často vedou po chodnících nebo podél hlavních komunikací a 
nejsou moc udržované. Měl za to, že zájem o sdílená kola by určitě mezi mladší generací byl. Zajímalo ho, jaký 
přínos bude mít pro město Karviná uvedený projekt. 
Ing. L. Raszyk - vysvětlil, že česko-polských projektů již bylo realizováno více, na které bylo možné čerpat 
dotace z různých fondů EU. Výhodou pro město Karviná je blízkost hranice s Polskem. S polským městem 
Jastrzębie-Zdrój spolupracuje Karviná už 6 let. Záměrem současného projektu, jehož vedoucím partnerem je 
polské město Jastrzębie-Zdrój, je napojení OWN (revitalizovaná lokalita v centru Města Jastrzębie-Zdrója) a 
Karvinského moře na Železnou cyklotrasu. Na naší straně má město zájem z projektu realizovat značení 
cyklotrasy tak, aby se cyklisté dostali ke Karvinskému moři, kde by mělo být vybudováno nějaké zázemí. Tedy, 
aby se tam mohli návštěvníci občerstvit, dalo se tam půjčit nějaké sportovní zařízení nebo pomůcky. V této 
souvislosti vysvětlil, co si představit pod pojem "kontejner". Mělo by se jednat o typové kontejnery samostatně 
provozuschopné sloužící jako zázemí na Karvinském moři. K délce cyklotrasy, která byla realizována v rámci 
projektu Svazu měst a obcí, uvedl, že vede od Chotěbuze až po Bohumín a z Bohumína až do polské Ratiboře.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.
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Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 94

Návrh byl schválen.

10) Záměr realizovat projekt „Realizace výstavby lávky přes řeku Olši – přeshraniční propojení Karviné 
a Hazlachu

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Projekt se skládá z několika 
aktivit realizovaných partnery projektu - městem Karviná a obcí Haźlach. Město Karviná vybuduje lávku přes 
řeku Olši v Karviné-Loukách a napojení této lávky na stávající cyklostezku. Obec Haźlach provede napojení 
lávky na stávající cyklostezku na svém území, včetně výstavby veřejného osvětlení a pořízení mobiliáře u 
tohoto napojení. Projekt bude realizován v období roku 2023 - 2025. K předloženému záměru otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 

 - občanka města-  vznesla dotaz týkající se výstavby lávky přes řeku Olši v Karviné-Loukách 
v rámci připravovaného projektu „Realizace výstavby lávky přes řeku Olši - přeshraniční propojení Karviné a 
Hazlachu“. Uvedla, že se jedná o jedinou příjezdovou cestu v místech, kde má být vybudována tato lávka. 
Poukázala na to, že v době budování lávky budou po této cestě jezdit těžká nákladní vozidla s tím, že cesta je 
velmi úzká. V současné době i hodně frekventovaná, protože tudy projíždí mnoho cyklistů.

Ing. J. Wolf - řekl, že v době budování lávky bude tudy určitě najíždět těžká technika s tím, že po vybudování 
lávky by tomu již tak nemělo být. Protože se v těchto místech jedná o konec cyklotrasy, je otázkou, zda se ji do 
budoucna podaří prodloužit směrem na Český Těšín. Tím by se cyklotrasa této ulici vyhnula.

 občanka města - řekla, že uvedená komunikace je v současné době ve velmi špatném 
technickém stavu. Měla za to, že město Karviná do městské části Louky moc neinvestuje. Dodala, že 
k poškozování majetku v Loukách docházelo také důsledkem důlních vlivů.
Ing. J. Wolf - nesouhlasil s tímto tvrzením, protože město Karviná provedlo v této městské části několik 
investičních akcí. Komunikace na ul. Ke Hřišti projde opravou prostřednictvím Odboru komunálních služeb. 
Nejedná o frekventovanou komunikaci, na které by bylo nutné provést komplexní opravu, jak je tomu u jiných 
komunikací, které je nutné opravit, na kterých je zatížení mnohonásobně vyšší. Dodal, že město vybralo ty 
nejvíce postižené komunikace, které je nutné opravit, jak již bylo uvedeno v návrhu finančního vypořádání 
města Karviné za rok 2022. V rámci rozpočtu města již není možné více oprav provést. Řekl, že výstavba lávky 
bude probíhat pouze v případě, pokud na ni město Karviná získá dotaci. Je otázkou, zda bude záměrem 
cyklotrasy prodlužovat a propojovat je s ostatními městy

 občanka města - požádala, aby bylo dáno do zápisu, že se město zaručí za veškeré škody, 
které vzniknout v souvislosti se stavbou lávky, způsobené na jejich majetcích nacházejících se přímo u této 
komunikace, buď vlivem otřesů, prašnosti, nebo dojde-li k poškození plotů přímo u komunikace, či k poškození 
vodovodního řádu vedoucího pod touto silnicí, že budou následně opraveny či kompenzovány.
Ing. J. Wolf - řekl, že prašnost v tomto případě nikdo nevyřeší ani neovlivní, za případné porušení 
vodovodního řádu, který bude součástí stavby, ponese odpovědnost zhotovitel. K případnému poškození plotů 
umístěných přímo u komunikace uvedl, že prostřednictvím Odboru majetkového bude zajištěna 
fotodokumentace před samotnou realizací stavby tak, aby bylo možné následně posoudit, zda k poškození plotu 
při stavbě skutečně došlo. Případnou opravu plotů provede firma, která bude stavbu realizovat.
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 95

Návrh byl schválen.
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11) Partnerská dohoda pro projekt Zvýšení čistící schopnosti stromů odstraněním parazitického jmelí

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu je Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o návrh Partnerské 
dohody uzavřené mezi městy Karviná a Český Těšín a návrh „Souhlasu“ s tím, že oba zmíněné dokumenty jsou 
podmínkou pro uzavření případné Smlouvy o poskytnutí dotace na uvedený projekt, na který byla podána 
žádost o dotaci do programu „Životní prostředí, ekosystémy a změna klimatu“ financované z Norských 
fondů. Protože po odeslání materiálu došlo ke změně starosty Města Český Těšín, kdy byl nově zvolen pan 
Karel Kula, bude po schválení materiálu výměněna přílohy č. 1 k usnesení týkající se uzavření partnerské 
dohody.  K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 96

Návrh byl schválen.

12) Doplnění programu č. 1 -Záměr realizovat projekt Společně proti živlům

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o uzavření Dohody o 
spolupráci na projektu „Společně proti živlům“ realizovaného z prostředků programu Interreg Česko - Polsko, a 
to mezi městem Karviná a městem Jastrzębie-Zdrój.  K předloženému záměru otevřel diskuzi.
  
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 97

Návrh byl schválen.

13) Převod pozemku p. č. 1624/823 v k.ú. Karviná-město

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 98

Návrh byl schválen.

14) Prodej části pozemku p.č. 299 v kat. území Karviná-město

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
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Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 99

Návrh byl schválen.

15) Směna částí pozemků - ul. Poutní v Karviné-Mizerově

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 100

Návrh byl schválen.

16) Žádost o odkup nemovitých věcí od spol. MERANO a.s

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 101

Návrh byl schválen.

17) Dodatek č. 1 ke smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy – Slezská univerzita v Opavě

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 

  - občanka města - v rámci připravovaného projektu „CEPIS – Centrum podnikání, 
profesních a mezinárodních studií“ prezentovala vizualizaci a lokalizaci záměru z roku 2022 (jednalo se o 
smlouvu o uzavření budoucí kupní smlouvy na nákup pozemků pro realizaci uvedeného projektu) a letecký 
snímek z katastrální mapy - vizualizaci a lokalizaci roku 2023 s tím, že provedla porovnání obou snímků. 
Protože při tvorbě architektonické studie došlo k redukci rozsahu velikosti stavby a ke změně technického a 
technologického řešení stavby, budou mít tyto úpravy vliv na výsledný rozsah pozemků nutných k výstavbě. 
Měla za to, že ke změně projektu došlo vzhledem k rozpočtovému omezení projektu, tedy z důvodu finančních 
změn. Zajímalo jí, proč došlo k rozšíření těchto ploch, jak bylo vidět na vizualizaci, a proč jsou různě členěné. 
Již v roce 2022 se zamýšlela nad tím, proč byla přístavba soustředěna na jedno místo, proč byla zrovna 
situována do této části, kde je v současné době nejvíce zeleně. Jednalo se jí o plochu vlevo, kde se v současné 
době nachází dopravní hřiště s tím, že hned za ním je malý areál, kde stojí starý dominantní dub, kolem kterého 
je zeleň. Jde o tzv. odpočinkovou zónu, kterou často využívají studenti OPF. Zrovna v této oblasti a dále 
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směrem k MP Karviná je této zeleně nejvíce. Vznesla dotaz, proč není přístavba OPF situována do prostoru 
směrem ke komunikaci na třídě 17. listopadu, kde je zeleně daleko méně. Domnívala se, že již v době, kdy se 
žádá o dotaci, musí být projekt přesně zpracovaný s tím, že město Karviná by mělo mít právo do tvorby 
projektu zasáhnout. Zeptala se tedy, zda město může, nebo zda má právo zasáhnout do tvorby projektu tak, aby 
tam vzrostlá zeleň zůstala.
Ing. L. Raszyk - vysvětlil, že se jedná o uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o uzavření budoucí kupní smlouvy, o 
který požádala Slezská univerzita v Opavě, ve kterém dojde k úpravě pozemků a jejich rozsahu. Upřesnil, že se 
jedná o projekt OPF. Protože v rámci  přípravy o podání žádosti o dotaci došlo k růstu nákladů, projekt musel 
být určitým způsobem upraven. V původním projektu bylo také podzemní parkoviště, jehož vybudování by 
bylo finančně velmi náročné. Proto bylo jeho umístění přesunuto na vedlejší plochu, na zatravňovací pásy tak, 
aby tam byla zachována zelená plocha v co jak největší možné míře. Dodal, že vizualizace projektu byla 
aktualizována, podléhá již všem novým trendům, budou použity přírodní věci s tím, že i zeleně tam bude 
spousta. Pokud bude projekt podpořen a OPF získá na projekt dotaci, nejpozději v září 2023 bude připravováno 
územní rozhodnutí a stavební povolení. V rámci toho bude řešena nejen zeleň, ale i další věci.

  - občanka města  - zaráželo ji, že peníze byly zrovna na prvním místě v souvislosti s 
přemístěním parkovacích ploch, které mají být umístěny na vedlejší ploše, tedy tam, kde se nyní nachází 
vzrostlá zeleň. Domnívala se, že již v době, kdy se projekty plánují, se musí s finanční náročností počítat. Dotaz 
vznesla proto, že nová vizualizace k dodatku č. 1 nebyla přiložena.
Ing. L. Raszyk - dodal, že vizualizace projektu OPF byla prezentována v médiích, je volně dostupná na jejich 
webových stránkách. K dodatku č. 1 nebyla přiložena, neboť dodatek řeší odprodej pozemků uvedených v 
důvodové zprávě materiálu. Uvedl, že se jedná o investici, která bude pro město přínosem s tím, že stávající 
plocha současného dopravního hřiště byla jediná, kde se dalo ještě něco postavit. Mělo by se jednat o stavbu, 
která bude velmi pěkná, bude mít všechny nejvyšší standardy, které dnes stavby mají mít a do Karviné přivede  
spoustu mladých lidí.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 102

Návrh byl schválen.

18) Schválení investičního záměru přípravy a realizace akce Rozšíření služeb Denního stacionáře v 
Karviné

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 103

Návrh byl schválen.

19) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkové organizace Sociální služby Karviná zřízené statutárním městem Karviná 
za rok 2022

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
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Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 104

Návrh byl schválen.

20) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkových organizací zřízených statutárním městem Karviná za rok 2022

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 39

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 105

Návrh byl schválen.

21) Nové interpelace členů ZM

 
 
Na 4. zasedání ZM Karviné nebyly podány žádné nové interpelace členů ZM.
 
 
 
 
 

22) Různé - MMK

 
 
Nebyly podány žádné náměty ze strany MMK.
 
 
 
 
  

23) Různé - Občané

 
občanka města - přednesla tyto náměty k řešení:

 
1. Vznesla dotaz, zda město Karviná plánuje do budoucna v části Louky něco vybudovat. Jako příklad uvedla, 
že jim tam schází obchod, provoz praktického lékaře nebo posílení sítě mobilního operátora.
Ing. J. Wolf - k otevření obchodu sdělil, že tento požadavek již několikrát vysvětloval na jednáních občanské 
iniciativy v Loukách. Město nemůže obchod samo zřídit nebo ho provozovat. Přestože prostory volné jsou, 
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nikdo nemá zájem obchod provozovat, protože jeho provoz byl z důvodu nedostatečné tržní sily nerentabilní.
K provozu praktického lékaře uvedl, že tam dříve lékař ordinoval. Z důvodu nízké návštěvnosti občanů Louk 
byla ordinace uzavřena s tím, že lékařská péče byla přesunuta do NsP Karviná-Ráj.
K investičním akcím v Loukách uvedl, že v současné době město Karviná provádí opravu mostu v části Malé 
Kempy, následně bude provedena i oprava komunikace. Částečně byla rekonstruována administrativní budova 
"úřadovny", kde v současné době sídlí různé spolky, připravuje se také rekonstrukce MŠ.
To, co není město schopné v současné době zajistit, je, aby byl v této městské části lepší mobilní signál, 
přestože byli osloveni všichni operátoři.

 občanka města - uvedla, že operátor T-Mobile.cz měl zájem, ale údajně se s městem Karviná 
nedohodli.
Ing. J. Wolf - nesouhlasil s tvrzením, že by město nemělo zájem o posílení mobilního signálu v Loukách. 
Dodal, že jednali se všemi operátory nejen ústně i písemně, ale bez dosažení nějakého výsledku. Požádal paní 

aby přivedla na město zástupce operátora T-Mobile.cz, který jim přislíbil tuto službu poskytovat. 
Dodal, že město Karviná je připraveno o posílení signálu jednat s jakýmkoliv operátorem.
 
 
 
2. Požádala o pomoc ve věci týkající se hlasitého vyzvánění zvonů a hraní melodie na kapli v Loukách 
každou hodinu od 06.00 hod. do 22.00 hod., kterou již osobně projednávala s náměstkem primátora Ing. 
Raszykem a vedoucí Odboru komunálních služeb Ing. Maierovou, MPA. Nevěděla, na koho by se měla ještě 
v dané věci obrátit. Jednala také s místním farářem, písemně kontaktovala diecézi, ze které dostala odpověď, že 
se má v této záležitosti obrátit na město Karviná, aby věc vyřešilo s farářem. Pokud občané Louk nikde 
neuspějí, budou nuceni věc řešit prostřednictvím právníka soudní cestou. Uvedla, že již žádali, aby bylo 
vyzvánění posunuto alespoň z 06:00 hod. na 07:00 hod., dosud jim nebylo ze strany pana faráře vyhověno.
Ing. L. Raszyk - uvedl, že město Karviná již tuto záležitost prověřovalo s tím, že proběhlo také jednání 
s farářem. Město nemá dosud žádnou možnost, jak tuto věc ovlivnit. Pan farář vyšel vstříc v tom, že poslední 
zvonění není v 22:00 hod., ale v 21:30 hod. Řekl, že i měření hluku KHS postrádá smysl, protože měřený hluk 
se rozprostírá v čase. Jedinou možnost, pokud se s farářem nedohodnou, viděl v tom, že věc budou muset řešit 
soudní cestou, protože se jedná o církevní záležitost. Dodal, že řešení daného požadavku není v kompetenci 
města Karviné.
Ing. J. Wolf - nebyl si jistý, zda může město Karviná v této věci něco podniknout. Zeptal se, zda je nějakou 
povinností, že musí zvony vyzvánět každou hodinu, nebo se jedná pouze o nějaký zvyk.

občanka města - uvedla, že v původním starém kostele se dříve zvonilo ručně, a to pouze 
v poledne, večer v 18:00 hod. a před mší. Nyní se jedná o elektronické zvonění. Měla k dispozici také vyjádření 
z biskupství, na které zaslali dopis, ve kterém požadovali, zda by bylo možné zvonění alespoň ztišit. Přišla jim 
odpověď, že to možné není  s tím, že za účelem vyřešení daného požadavku se mají občané Louk obrátit na 
MMK. Domnívala se, že to možné je, protože se jedná o reproduktor.
Ing. J. Wolf - přislíbil pouze, že se ještě jednou neformálně setká s panem farářem a danou věc s ním znovu 
projedná. Požádal o předání všech podkladů, které jsou k dané problematice k dispozici. Případně bude zaslán 
dopis na biskupství. Jestliže toto jednání nepřinese žádný výsledek, nezbude nic jiného, než se obrátit na soud.
 
 
 

občan města -  vyjádřil se ke zveřejněným výsledkům průzkumu, který se týkal hodnocení měst v 
ČR z hlediska nejlepšího pro život s tím, že město Říčany u Prahy se umístilo na prvním místě a město Karviná 
a Orlová skončilo na místě posledním. Položil otázku, proč tomu tak je. Měl za to, že jedno z hlavních kritérií 
byla bezpečnost a zaměstnanost. Zajímalo ho, kdo tato kritéria pro hodnocení stanovuje. V této souvislosti 
navázal na Operační program Spravedlivé transformace, který by měl být nástrojem na řešení dopadů odklonu 
od uhlí v nejvíce zasažených regionech, kde byl zahrnut také Moravskoslezský kraj, kde přetrvává těžký 
průmysl a následky těžby černého uhlí v podobě zasažené krajiny. Z tohoto programu by měly být financovány 
projekty EDEN, CEPIS a dále by měl v pohornické krajině na Karvinsku vzniknout do roku 2027 POHO Park. 
Dodal, že i přesto zde schází projekt, který by řešil vysokou míru nezaměstnanosti v regionu, který by nabídl v 
Karviné více pracovních příležitostí. Vznesl proto dotaz, zda se počítá s nějakým projektem, který by 
nezaměstnanost po útlumu hornické činnosti řešil.
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Ing. J. Wolf - k hodnocení, které provádí cca 5-6 let podle svých kritérií soukromá společnost, uvedl, že se 
jedná o tyto tři hlavní ukazatele: stáří, životní prostředí a exekuce. Město Karviná bylo dříve městem 
hornickým, kde přišlo za prací mnoho obyvatel, které bohužel zestárlo. Dnes je průměrný věk obyvatelstva 
Karviné přes 40 let. K ekologické otázce uvedl, přestože se do této oblasti investuje mnoho finančních 
prostředků (kotlíkové dotace) a nejsou zde téměř žádné doly nebo hutě, že problémem vidí v tom, že cca 4 km 
od hranic máme Polsko. Dle větrných družic a měřicích stanic je dohledatelné, že z Polska k nám z 50 až 60 % 
vane špatné životní prostředí s tím, že my nemáme žádnou možnost to nějak ovlivnit. K třetímu kritériu - 
exekuce řekl, že je to dáno tím, že lidé, kteří přišli v minulosti do Karviné za těžkou prací, ne vždy mysleli na 
svou finanční stránku, díky čemuž dnes máme nejvyšší poměr lidí, kteří jsou v exekucích. Nabrali si několik 
půjček, které nebyli nakonec schopni z důvodu vysokých úroků splácet. Dalším aspektem v rámci hodnocení 
"Města v datech" jsou tzv. nesmyslná kritéria, např. kolik máme v okruhu 20 km kin, obchodních center apod. 
Protože se nacházíme na hranici s Polskem, nepočítají se u nás bankomaty, obchodní centra a další zařízení, 
která byla započtena v Říčanech, které se nachází v okruhu 20 km od Prahy. To, že zde máme i spoustu dobrých 
věcí, nikdo neřeší. Bohužel finanční gramotnost obyvatel se musí zlepšit, musí se s tím začat už na školách.
K projektům Spravedlivé transformace uvedl, že projekt EDEN neznamená, že se jedná o nějaké skleníky, ale o 
odborné, vědecko-výzkumné pracoviště, které může podpořit rozvoj turizmus a může také přinést nové 
pracovní příležitosti, hlavně pro mladé lidi. Karviná se už musí orientovat zcela jiným směrem. Dodal, že 
pokud budeme neustále proti všemu novému bojovat, může se stát, že zde nebude podpořen žádný z 
plánovaných projektů. Druhým projektem je CEPIS a proměna bývalého dolu Gabriela, kde by měl 
v pohornické krajině na Karvinsku vzniknout do roku 2027 pod názvem POHO Park. Ten nabídne lidem 
zábavu, vzdělávání i nové pracovní příležitosti. Mělo by zde vzniknout nějaké muzeum, které by mělo ukázat, 
jak lidé žili a co všechno s sebou hornictví přinášelo. Mimo to město Karviná stále hledá investory, ale má 
ztížené podmínky. Přestože má rozlohu 57 km2, cca 30 km2 z nich patří buď Asentalu, Diamu nebo OKD. 
Rozlohou nemáme 100 ha pozemky, abychom si mohli diktovat podmínky. V současné době město na jedné 
straně jedná s různými investory, ale na straně druhé vede jednání s Asentalem nebo Diamem o prodeji 
pozemků za rozumnou cenu, aby zde nějaký investor přišel. Podmínkou pro rozvoj města je vytvoření 
podnikatelského prostředí. rámci Programu Spravedlivé transformace je teď obrovskou výzvou pro malé a 
střední podniky. Zajímalo ho, zda se do výzvy zapojí také karvinští podnikatelé a dosáhnou na tyto finanční 
prostředky, aby se mohli realizovat nebo se někam dál posunout. Proto bychom se neměli zabývat nějakým 
hodnocením "Města v datech" prováděné soukromou společností, ale začat pracovat pro město a vzájemně se 
nenegovat, protože tím do města žádného investora nedostaneme.
 
 
 

 občan města - vystoupil s různou problematikou a postřehy, nad kterými se krátce zamyslel. V 
úvodu poděkoval panu primátorovi za pomoc při zajištění místnosti pro Klub krojovaných horníků Barbora, kde 
se mohou bývalý horníci scházet, provozovat svou klubovou činnost a udržovat hornické tradice. Poděkoval 
také za finanční podporu klubu z Fondu primátora města Karviné. Za občany města poděkoval za provedenou 
rekonstrukci ulice Květinova, která byla dříve ve špatném technickém stavu, ale dnes je jedna z nejhezčích. 
Připomněl, že dříve byly pořádány besedy s občany města za účasti primátora, MP a Policie za účelem zlepšení 
bezpečnosti, pořádku a života v jednotlivých částech města. Měl za to, že by se v tom mělo opět pokračovat. 
Poukázal na růst cen nejen potravin, ale i jiných výrobků, jejichž ceny jsou v různých obchodech velmi 
rozdílné. Dále poukázal na vysokou cenu elektrické energie, a to i přesto, že se v ČR vyrábí, ale bohužel se 
prodává do okolních zemí, kde je daleko levnější. Vyjádřil se také  k úrovni bydlení v městské části 
Karviná-Nové Město, konkrétně poukázal na ulici Fučíkova, kde v současné době probíhá demolice domů, před 
kterou byly tyto opuštěné domy rozkradeny nepřizpůsobivými občany. Poukázal také na nezaměstnanost, 
přestože se domníval, že kdo chce pracovat, práci si najde. Byla způsobena převážně uzavřením dolů na 
Karvinsku s tím, že v současné době se těží pouze na Dole ČSM, který jen těžko hledá kvalifikované 
zaměstnance. Proto na tomto dole pracuje velká část horníků z Polska.
 
 
Ing. J. Wolf - protože do diskuze již nikdo nepřihlásil, tento bod programu uzavřel.

 
 

STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ � Magistrát města Karviné
Adresa sídla: Fryštátská 72/1, 733 24 KarvináFryštát | IČO: 00297534 | DIČ: CZ00297534 
Telefon: 596 387 111 | Fax: 596 387 264 | Email: epodatelna@karvina.cz | Datová schránka: es5bv8q | Web: www.karvina.cz Stránka 11 / 12



 
Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 4. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil.
 
 
Řekl, že  na dalším zasedání Zastupitelstva města Karviné se zastupitele sejdou v pondělí 15.05.2023 v 
15:00 hodin ve velkém sále OPF Karviná.
 
 
 
 
 Ing. Jan Wolf, v. r.
.............................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
   
 
 
Ověřovaté zápisu:
 
 
 Ing. Vladimír Franta, v. r.
................................
Ing. Vladimír Franta
 
 
 
 Mgr. Aleš Hujík, v. r.
................................
Mgr. Aleš Hujík
 
 
 
 
Zapsala: Jana Nekardová, v. r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 27.03.2023
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